
S L O V O  S T A R O S T Y  

                                                                                                  
 
  Ročník XV.                                                         číslo 3                                                          Říjen 2008 

 
Milí spoluobčané, 
 

Podzimní počasí se již hlásí 
a dává nám najevo, že se pomalu, 
ale nenávratně přibližuje konec 
roku a my máme ještě 
před sebou hodně práce, 
kterou je třeba dokončit. 
Chci Vám ve zkratce přiblížit, co 
nás ještě čeká:  
 

Dodělání dětského hřiště – po 
dohodě s panem Miserovským 
bude v měsíci říjnu provedeno 
nové, již třetí zatravnění. 
Doufejme, že nám bude počasí 
přát, aby se konečně dílo zdařilo. 

Rekonstrukce chodníků 
a vjezdů od Pospíšilového č. p. 
110 po Kulturní dům – cílem 
je položit novou zámkovou 
dlažbu a vyměnit stávající 

obrubníky. Pro výměnu 
obrubníků bylo potřeba podat 
ohlášení stavebních prací, ke 
kterému je nutná projektová 
dokumentace. Jelikož není 
chodník na pozemku obce, ale 
je v majetku Zlínského kraje, 
museli jsme jednat se správcem 
majetku, Ředitelstvím silnic 

Zlínského kraje, od kterého 
bylo nutné dostat souhlas. Práce 
zde budou probíhat v měsíci 
říjnu a listopadu.  
Když procházíme obcí, nejde si 

nepovšimnout změn 
v okolí kapličky. Naším 
dalším cílem je upravit 

střed obce tak, jak si toto krásné 
místo zaslouží. A to je náš další 
velmi nelehký cíl. 
Komunikace a okolí Kapličky 
– pro splnění tohoto nelehkého 
úkolu již byly započaty první 
kroky. Oslovili jsme projektové 
firmy, které měly za úkol zaslat 
jednoduchý situační náčrt 
a cenovou nabídku. Pro 
realizaci byla vybrána práce 
pana ing. Josefa Šica. Jeho 
řešení je velmi odvážné. 
Zastupitelstvo proto rozhodlo 
nejprve provést výškové 
a polohopisné zaměření a teprve 
poté stanovit další postup 
projektové dokumentace. 
Uvědomujeme si, že bez 
spolupráce s vámi, našimi 
občany, není možné pokračovat 
v úpravách. Návrh projektu 
proto zveřejníme a vaše 
připomínky uvítáme.  
Věřím, že vše zvládneme ke 
spokojenosti nás všech. 

Milan Šesták

 
 

 
 

 

   

 
 

Letní pozdrav od Kvida Janíka: „Jordánsko – Mrtvé moře. Síla 
Hostišovského tisku je nadnášející.“ Článek čtěte na str. 9. 

  Czech POINT můžete nyní využívat i na OÚ Hostišová. Bližší infor-mace přináší článek na str. 3. 

Jak probíhalo vy-
hlášení krajského kola soutěže Ves-nice roku a co obec udělá s výh-rou? Odpovědi na str. 3, 4 a 5. 

Výsledky hasičských 
soutěží přináší články na str. 6, dále zde naleznete článek o letošním koštová-ní slivovice a jeho vítězích. Rozhovor nám poskytla paní Fryštacká – str. 8. 

Občanské sdružení 
Horizont Hostišová nedávno oslavilo první výročí vzniku. Co všechno stihlo udělat, čtěte na str. 7. Komponovanému festi-valu se věnuje str. 10. 
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2 Ze zasedání zastupitelstva obce , Volby  

ZASTUPITELSTVO OBCE NA ZASEDÁNÍ DNE  
17. 7. 2008: 

 

1. Využití dotace. Schválilo použití dotace 
500.000,- Kč od Zlínského kraje za umístění 
v soutěži Vesnice roku 2008 takto: 80.000,- Kč na 
vypracování projektové dokumentace na úpravu 
veřejného prostranství u kaple, 100.000,- Kč na 
nový zvon do kaple, 320.000,- Kč na opravu 
a rekonstrukci chodníků. Schválilo vypsání 
soutěže na vypracování studie Úprava veřejného 
prostranství u kaple. Tato studie bude mimo jiné 
řešit obnovení studny „U Matouše“, položení 
elektrického vedení do země a zrušení telefonních 
kabelů, případně jejich přeložení do země. 

2. Příspěvek na plavecký výcvik. Schválilo 
příspěvek dle žádosti ZŠ a MŠ Mysločovice na 
plavecký výcvik ve výši 390,- Kč na žáka, celkem 
8 žáků, celkový příspěvek 3.120,- Kč. 

3. Příspěvek na dětský koutek. Schválilo příspěvek 
o. s. Horizont Hostišová na dětský koutek 3. 
komponovaného festivalu ve výši 5.000,- Kč. 

4. Prodloužení vodovodního a kanalizačního 
řádu. Vzalo na vědomí žádost pana V. Zapletala 
na prodloužení vodovodního a kanalizačního 
řádu. Po seznámení se situací se k této žádosti 
vrátí. 

5. Prodej palivového dříví. Schválilo žádost pana 
O. Janíka o prodej palivového dříví z Ostrovce – 
1 ks břízy a 1 ks olše. Cena 100,- Kč za m. 

6. Chodníky v obci. Seznámilo se se zamýšlenou 
opravou a rekonstrukcí chodníků. 

7. Sjezd na místní komunikaci. Vzalo na vědomí 
žádost pana S. Pinose o povolení sjezdu na místní 
komunikaci. Situaci na místě posoudí M. Hořčica, 
V. Zapletal a M. Šesták. 

8. Návrh směny pozemků. Neschválilo návrh pana 
F. Zatloukala na směnu pozemků p. č. 98 (ve 
vlastnictví manželů Zatloukalových) za p. č. 
122/1 a 122/2 (ve vlastnictví obce) – Skopalíkovo 
pole. Schválilo vyhlášení záměru obce o směně 
pozemku. 

9. Zpráva kontrolního výboru.  Vzalo na vědomí 
zprávu kontrolního výboru o kontrole zápisů 
a plnění usnesení. 

10. Dodatek ke smlouvě s útulkem Vršava. 
Schválilo Dodatek č. 1 ke smlouvě o umístění 
nalezených, opuštěných a toulavých zvířat. 

 

ZASTUPITELSTVO OBCE NA ZASEDÁNÍ DNE  
11. 9. 2008: 

 

1. Úprava rozpočtu. Schválilo rozpočtové opatření 
č. 1/2008. Jedná se o úpravy v příjmové i výdajové 
části. V oblasti příjmů – hlavně zvýšení daňových 
příjmů a příjmů z pronájmu KD. Ve výdajové části 
se úpravy týkaly především akcí, na které obec 
obdržela dotace, a dalších provozních výdajů 
(refundace mzdy, cestovné, oblečení pro hasiče, 
příspěvek na hřbitov Mysločovice atd.)  

2. Finanční dar Hlaholu. Schválilo finanční dar 
mužskému sboru Hlahol Mysločovice ve výši 
2.000,- Kč. 

3. Smlouva s E.ON Distribuce, a. s. Schválilo 
smlouvu o zřízení práva odpovídajícího věcnému 
břemeni na pozemku p. č. 301/2. Za zřízení 
věcného břemene obdrží obec jednorázovou úplatu 
ve výši 1.000,- Kč. 

4. Sociální zařízení MŠ Mysločovice. Schválilo 
proplacení 1/3 ceny za opravdu sociálního zařízení 
v MŠ Mysločovice po předložení faktury. 
Předpokládaná cena 119.000,- Kč. 

5. Vybavení sálu pro divadlo. Schválilo: 
a) Smlouvu o dílo č. 01-2008 mezi obcí Hostišová 
a Městským divadlem Zlín. Předmětem smlouvy je 
dodávka závěsů a 
výkrytů pro jeviště a 
okna v sálu pro 
divadlo. Celková 
částka činí 58.900,- 
Kč. b) Smlouvu o dílo 
č. 02-2008 mezi obcí Hostišová a Ing. Petrem 
Hankem. Předmětem smlouvy je dodávka a 
montáž osvětlovací techniky pro divadlo. Celková 
částka činí 37.960,- Kč. c) Cenové nabídky: 
truhlářské práce 8 tis. Kč, zednické práce 5 tis. Kč, 
zámečnické práce 7 tis. Kč.  

6. Nákup kopírky. Schválilo nákup digitálního 
kopírovacího stroje Gestetner MP 1600SP od 
firmy  LANIKO MORAVA s. r. o., Prostějov ve 
výši 32.900,- Kč.  

7. Žádost o zbudování inž. sítí. Vzalo na vědomí 
žádost slečny Z. Čechové a pana P. Filáka 
o vybudování inženýrských sítí k p. č. 280/11. 

8. Prodej palivového dříví. Schválilo prodej dvou 
již zlomených olší v lokalitě Sklenný zámek panu 
P. Zapletalovi. 

9. Drakiáda. Vzalo na vědomí oznámení akce Hosti-
šovská drakiáda, která se uskuteční dne 27. 9. 

 
 
 
 

VOLBY DO ZASTUPITELSTEV KRAJ Ů A DO SENÁTU PARLAMENTU ČR 
proběhnou ve dnech 17. a 18. října 2008. Volební místnost bude otevřena 
v pátek od 14.00 do 22.00 hodin, v sobotu od 8.00 do 14.00 hodin.  

 

VŠÍMÁME SI 
 

Jeden občan Hostišové 
kandiduje v krajských 
volbách.  
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3 Czech Point, Co s  oceněním?  

C Z E C H  P O I N T  
N A  H O S T I Š O V É  

 

Český Podací Ověřovací Informační Národní Terminál, 
tedy Czech POINT je projektem, který by měl 
zredukovat přílišnou byrokracii ve vztahu občan – 
veřejná správa. V současnosti musí občan navštívit 
několik úřadů k vyřízení jednoho problému. Czech 
POINT bude sloužit jako asistované místo výkonu 
veřejné správy, umožňující komunikaci se státem 
prostřednictvím jednoho místa tak, aby „obíhala data ne 
občan“. Tuto základní charakteristiku najdete na 
oficiálních stránkách www.czechpoint.cz.  
Nyní se k tomuto projektu připojil i Obecní úřad 
v Hostišové, aby občané měli k této službě co nejblíže. 
  

O co se vlastně jedná? Pomocí 
systému Czech POINT můžete 
v současné době získat: 

 

� Výpis z Katastru nemovitostí 
Výpis z KN může požádat anonymní žadatel na základě 
čísla listu vlastnictví nebo podle seznamu nemovitostí a 
názvu katastrálního území.  
Poplatek: 1. strana 100,- Kč, každá další 50,- Kč. 
 

� Výpis z Obchodního rejstříku 
Výpis z OR může požádat anonymní žadatel na základě 
znalosti IČ obchodní organizace.  
Poplatek: 1. strana 100,- Kč, každá další 50,- Kč. 
 

� Výpis z Živnostenského rejstříku 
Výpis z ŽR může požádat anonymní žadatel na základě 
znalosti IČ obchodní organizace.  
Poplatek: 1. strana 100,- Kč, každá další 50,- Kč. 
 

� Výpis z Rejstříku trestů 
Na rozdíl od předcházejících výpisů žadatel musí 
cestovní pas. Výpis z RT se vydává pouze osobě, které 
se výpis týká, na základě písemné žádosti. Písemnou 
žádost není třeba ručně vyplňovat, občan ji obdrží 
k podpisu před vydáním výpisu z RT. Výpis z RT je 
možné vydat i cizincům, kteří mají povolení 
k dlouhodobému nebo trvalému pobytu a bylo jim 
přiděleno rodné číslo. 
Výpis z RT lze vydávat i zplnomocněncům, kteří o něho 
žádají na základě úředně ověřené plné moci. Poplatek: 
50,- Kč. 

Martina Císařová 
 

NEZAPOMEŇTE NA VÝM ĚNU 
OBČANSKÝCH PRŮKAZ Ů 

 

Platnost občanských průkazů bez strojově čitelných 
údajů vydaných do 31. 12. 2003 končí 31. 12. 2008. 
Pro občany narozené před 1. 1. 1936 platí výjimka. 
Tato výměna OP nepodléhá správnímu poplatku. 
Nový OP vyřídíte i na OÚ Mysločovice. 

Martina Císařová 

CCOO  SS  OOCCEENNĚĚNNÍÍ MM??  
 

Obec Hostišová se umístila v krajském kole soutěže 
„Vesnice roku“ na třetím místě. Na základě tohoto 
ocenění naše obec získá celkem 1 120 000,- Kč. 
V roce 2008 od Krajského úřadu Zlín 500 000,- Kč, 
v roce 2009 od Ministerstva pro místní rozvoj 
600 000,- Kč a k tomu ještě 20 000,- Kč za ocenění 
místní knihovny. I když peníze nejsou to 
nejdůležitější, proč jsme se do této soutěže přihlásili, 
jsou jistě dobrou motivací pro naši další práci 
a samozřejmě nás tato odměna těší, neboť v obci 
nikdy není peněz nadbytek. Naše občany bude jistě 
zajímat, jak s těmito penězi naložíme. 
 
Dotace od Krajského úřadu Zlín ve výši 500 000,- 

K č v roce 2008 
 
� Vypracování projektu na úpravu veřejného 

prostranství „U kaple“ cca 80 000,- Kč 
Zastupitelstvo obce schválilo vypsání veřejné soutěže 
na vypracování studie „Úprava veřejného 
prostranství u kaple. Tato studie bude mimo jiné řešit 
obnovení studny „U Matouše“, položení elektrického 
vedení do země a zrušení telefonních kabelů, 
popřípadě jejich přeložení do země. 
 
� Nový zvon do kaple 100 000,- Kč 

V současné době ZO obdrželo nabídku od Zvonařství 
– Josef Tkadlec. Schůzka ZO k vyhodnocení nabídky 
se uskuteční 2. října. Více k tomuto bodu si můžete 
přečíst v článku V. Zapletala. 
 
� Oprava chodníků cca 320 000,- Kč 

Chodníky v naší obci jsou na některých místech 
v havarijním stavu. Právě proto se ZO rozhodlo větší 
část dotace použít na řešení tohoto problému. 
Postupně budou položeny chodníky v celé obci. 
V letošním roce navážeme na nový chodník 
u Knapového a budeme pokračovat směrem ke 
kulturnímu domu, neboť právě v této části jsou 
chodníky ve stavu ohrožujícím bezpečnost. Nové 
chodníky bude pokládat firma J. Němec. 
 
 

Dotace od MMR  ve výši 600 000,- Kč v roce 2009 
 

Tato dotace bude využita na realizaci úprav 
veřejných prostranství ve středu obce – tj. veřejné 
prostranství „U kaple“ a  „Nedbálkovo“.                          
 

Dotace ve výši 20 000,- Kč za ocenění knihovny 
 

Tato dotace bude v plné výši použita na zkvalitnění 
knihovnických služeb v naší obci.     

Marta Koppová                                                                 
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4 Technické vybavení sálu, Nový zvon  

PPRROOJJEEKKTT  TTEECCHHNNIICCKKÉÉ  VVYYBBAAVVEENNÍÍ  SSÁÁLLUU  PPRROO  DDIIVVAADDLLOO  
 

V minulém čísle Hostišovských novin jsme vás 
informovali o vyhlášení dětské ankety „Co vám v naší 
obci chybí?“ A jak dětská anketa dopadla? Děti nám 
napsaly a nakreslily různá přání a své představy. Od 
těch neuskutečnitelných (např. krytý bazén) až po ty 
reálné. Zastupitelstvo se nakonec rozhodlo splnit 
přání našich dětí z dětského ochotnického souboru na 
zlepšení zázemí pro divadlo. A tak vznikl projekt 
„Technické vybavení sálu pro divadlo“. Tento projekt 
si vyžádá celkové náklady ve výši 120 000,- Kč 
a bude zahrnovat vybavení osvětlovací technikou 
a vybavení novými jevištními a okenními závěsy. Na 

tento projekt se nám podařilo vyřídit dotaci 
z Programu Obnovy venkova ve výši 95 000,- Kč. 
Doufáme, že vybavení ocení nejenom děti, ale 
i dospělí – jako diváci – již na dalším chystaném 
divadelním představení. 
To, že jsme vybrali právě tento projekt, ale 
neznamená, že ostatní nápady dětí zapadnou 
v zapomnění. Některé z nich se budeme snažit 
postupně zrealizovat. Například vybavit sportovní 
areál volejbalovými koši a brankami pro floorball. 

Marta Koppová

                                                                                                  

NN OO VV ÝÝ   ZZ VV OO NN   NN AA   NN AA ŠŠ II   KK AA PP LL II ČČ KK UU   
 

Na úvod trochu 
historie. Nejstarší 
archivní záznamy 
týkající se zvonu 
pocházejí z roku 
1919, kdy byl prodán 
utržený zvon o váze 
22,8 kg (čemuž 
odpovídají zbytky 
uchycení na věži 
kaple). Jaký zvon 
měla kaplička v letech 
1920 - 1943, o tom 
není nikde zmínka. 
Stávající zvon je 
zinkový o průměru 
474 mm a věnoval jej 

Matouš Šesták z Hostišové č.p. 22. Byl vyroben 
firmou R. Manoušek a spol. v Brně roku 1943.  
V roce 1974 bylo uvedeno do provozu elektrické 
zvonění, které vystřídalo zvoníka. Při této příležitosti 
byl zvon sejmut, očištěn a bylo otočeno srdce zvonu. 
Zvonící zařízení tehdy zhotovil p. Josef Tkadlec 

z Halenkova. K odlití nového zvonu byla oslovena 
firma s tradicí sahající až do roku 1966 - Josef 
Tkadlec, Zvonařství z Halenkova. Zvon bude odlit 
z bronzu a zvonoviny (zvonovina je slitina mědi 
a cínu, 78% mědi a 22% cínu). Dle doporučení bude 
zvon o hmotnosti 58 kg a průměru 455 mm laděn do 
tónu A2. 
Proběhne tedy celková výměna zvonícího zařízení 
a elektroinstalace a také bude třeba zbudovat ve věži 
dřevěnou konstrukci, která poslouží k uchycení zvonu 
i samotné věže kaple. Náklady na zvon 
a elektroinstalaci včetně lineárního motoru se budou 
pohybovat kolem 120 tisíc korun a z velké části 
budou financovány z prostředků, jež obec získala za 
umístění v soutěži Vesnice roku. Současně však 
budou mít občané také možnost přispět osobně, a to 
jak formou finanční, tak i přiložením pomocné ruky 
k dílu.  
Zvon bude požehnán 2. července 2009 u příležitosti 
140. výročí zbudování kaple.  
Všechny připomínky k realizaci uvítáme. 

Vít Zapletal 

 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

      VŠÍMÁME SI 
 

� Při terénních úpravách vedle kapličky 
neunikly pozornému zraku Vítka Zapletala 
úlomky středověké keramiky. 
 
� Zastupitelstvo obce chystá letos již druhé 
vítání občánků. V neděli 12. 10. přivítá pět 
děvčátek a tři chlapce. Také plánuje tradiční 
posezení s důchodci.  
 
� Michal Mynář mluvil v Českém rozhlase 
Brno o 3. komponovaném hostišovském 
festivalu a dalších srpnových akcích v regionu. 

Rok s rokem přešel v nenávratno, 
tok dní spěchá dál a dál, 
však nezdá se tak dávno, 

co rodák s rodákem se potkával. 
 

Zas je tu pocit s touhou, 
jenž uvnitř, snad v srdci rodí se, 

navštívit místa, na chvíli jen pouhou, 
zavzpomínat s rodnými, touží se... 

 
Přesto že od střetnutí rodáků v rodné obci Hostišová 
uplynul před nedávnem rok, musel jsem si zavzpomínat. 
Zdraví a vzpomíná Karel Nedbálek. 
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5 Vesnice roku 2008,  Co jste možná nev ěděli   
 
 

Ze soutěže Vesnice roku 2008 
 

V rámci programu obnovy 
venkova od roku 1995 je 
vyhlašována soutěž obcí, které 
jsou základními územními 
jednotkami, Vesnice roku. Letos 
se této soutěže zúčastnila 
i Hostišová. Přes skeptické 
a pochybovačné názory 
o opodstatnění účasti Hostišové 
v této soutěži získala obec 
několik ocenění. 
„Při hodnocení kvality života 
v obci je věnována pozornost 
také výchově a péči o rozvoj dětí 

a mládeže. Bílá stuha za podporu dětí a mládeže, schopnost 
mezigeneračního soužití a celkový vztah mladých k obci putovala 
letos do Hostišové na Zlínsku, kde najdeme i oceněnou obecní 
knihovnu.“ Tolik citace z článku Zajímavosti o obcích regionu 
magazínu o životě a dění ve Zlínském kraji Okno do kraje. 
Slavnostní vyhodnocení krajského kola soutěže Vesnice roku 2008 
se tak ujala vítězná obec Lidečko, která soutěž vyhrála díky svému 
všestrannému koncepčnímu rozvoji, příkladné péči o seniory a díky 
vysoké úrovni dlouholeté spolupráce v rámci regionu. 
A jaké to bylo? Příkladné. Často si myslíme, co všechno jsme 
udělali a jak jsme dobří, jen je potřeba podívat se za humna, 
abychom mohli porovnat, zda naše konání je skutečně tak báječné, 
nebo je báječné jen v našich představách. Všechny obce, které se 
této soutěže zúčastnily, se mohly pochlubit něčím výjimečným, ale 
Lidečko ukázalo, že výsledky nejsou dílem jednoho roku, ale 
několika let, kdy je potřeba občany přesvědčit, že toto je správná 
cesta. Při naší procházce Lidečkem jsme viděli upravenou, 
zametenou, opravenou obec, slavnostně nachystanou a připravenou 
na celé sváteční vyhodnocení soutěže, ale pod tímto slavnostním 
nastrojením bylo vidět tu dlouhou cestu všech k tomu, aby si obec 
zachovala nejen ráz valašské dědiny, která zapadne do krajiny 
i úpravou domů, ale tomuto charakteru byly podřízeny i nové 
stavební úpravy a budovy, které v poslední době byly postaveny. 
A tak jsme se starostou (M. Šesták, A. Pakostová, S. Kovář) 
přemýšleli a debatovali, jak se některé kroky ukážou správné či 
nesprávné až za pět i více let, jak je důležité strategické rozhodnutí, 
které udělá až za deset let z obce tu pěknou, životaschopnou dědinu. 
Vím, že teď polemizujete nad mým článkem, ale věřte, že 
v Lidečku se bylo na co dívat, a přestože se máme čím chlubit, je 
před námi hodně práce, abychom udělali z Hostišové perspektivní 
obec, která může svým občanům nabídnout příjemné bydlení, 
zajímavosti turistům, mladým lidem vizi pěkného bydlení a našim 
předkům ukázat, že ctíme jejich chytrost a cit pro krajinu, když 
Hostišovou postavili na takovém pěkném místě. 

Alena Pakostová 
 

 

 Děkuji všem, kteří se i letos zapojili 
do humanitární sbírky pro Diakonii 
Broumov a přispěli tak dobré věci. 
Znovu se sešlo hodně darů 
a zúčastnili se i lidé z okolních obcí, 
což dokazuje, že lidé nejsou lhostejní. 
Je to moc dobře.  

Renata Beňačková 
 

 

Co jste možná nevěděli 
 

Málokoho by napadlo spojení Hostišové 
se jmény Alžběty Báthoryové (Čachtické 
paní) a Františka II. Nádasdy (manžela 
Alžběty B.). 
V letech 1763 - 1833 ale vlastnili 
holešovské panství, a tím také Hostišovou, 
hrabata Erdödy a Nádasdy, což dokazuje 
pečeť v Josefínském katastru pro obec 
Hostišovou a také kamenný erb nad 
vchodem do fary v Mysločovicích. 
Prapradědem tohoto „našeho“ hraběte 
Františka Leopolda Nádasdy-Fogáras, 
císařského polního maršálka 
a chorvatského bána, byl František II. 
Nádasdy a jeho praprababičkou byla 
Alžběta Báthoryová, neblaze proslulá 
Čachtická paní. 
 

Erby hrabat:  
 

           Erdödy                     Nádasdy 
     

 
 
 
 
 
 
 

Vít Zapletal 

 

        VŠÍMÁME SI 
 

� Na počátku prázdnin proběhlo 
přátelské posezení těch, kteří se starají 
o tenisový kurt. 
 

� Poslední zářijovou sobotu se nad 
Strážnou vznášeli draci.  
 

�  Proběhlo poslední sečení chodníku 
k Mysločovicím a výroční členská 
schůze o. s. Horizont Hostišová. 
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6 Hasičská sout ěž, Koštování sliv ovice  

HASIČSKÁ SOUTĚŽ 2008 
 

V neděli 31. 8. 2008 proběhl další ročník pohárové 
soutěže v požárním sportu. Soutěž byla zařazena do 
Středomoravského poháru mládeže a do Zlínské ligy, 
a tak jsme mohli vidět opravdu kvalitní výkony. 
Dopoledne jsme zhlédli závodění mladých hasičů. 
V kategorii starší žáci si nejlépe vedlo družstvo 
z Malenovic, které se umístilo na 1. místě s časem 12,50 
s. První příčku v kategorii mladších žáků obsadila 
Lhotka s časem 15,93 s.  
Ve 14:00 hodin odstartovala soutěž mužů a žen. Celkem 
se do naší obce sjelo 23 mužských a 10 ženských 
družstev. V kategorii mužů se bojovalo opravdu jen 
o setiny. První místo obsadili muži z Držkové s časem 
14,73 s. Loňské druhé místo obhájilo družstvo Nedašov 
(14,76 s) a na 3. místě se umístil Brumov A. (14,93 s).  
V ženách si první místo vybojovaly stejně jako vloni 
„Tečovjanky“ (17,70 s.). Druhou příčku obsadily ženy 
z Velkého Ořechova, třetí se umístila Lhota. Domácím 
ženám patří bramborové 4. místo s časem 21,24 s. 

Soutěž se vydařila, ať už mluvíme o organizaci či 
počasí. Vypilo se 6 sudů piva, snědlo 70 kg hranolek 
a 40 kg klobás. Dík patří všem, kteří se na hasičské 
soutěži jakkoli podíleli.  

Hana Zámorská 

 

Pohár hejtmana… 
 

V sobotu 13. září 2008 se ve sportovním areálu obce 
Vlachovice, místní části Vrbětice, uskutečnil 7. ročník soutěže 
O putovní pohár hejtmana Zlínského kraje. Nejlepší družstva 
hasičů a hasiček z celého Zlínského kraje zde změřila své síly 
v požárním útoku. Obec Hostišovou zde reprezentovaly také 
naše hasičky. 
Soutěžilo se na dvě kola, ze kterých se počítal lepší čas. 
V důsledku technických závad na nástřikových terčích si naše 
děvčata odběhla sportovní dráhu i napotřetí. Útok se jim vydařil 
a s časem 18,62 s obsadila krásné 3. místo. 

Hana Zámorská 
 

K o š t o v á n í  s l i v o v i c e
Když se u „Kulturáku“ mísí vůně slivovice a pečeného 
prasete, tak to znamená pouze jedno… opět probíhá 
tradiční Koštování slivovice. Tato událost se letos 
odehrála 6. září a byl to již 12. ročník. Toto letí, co? 
Stoly nachystané, obsluha ve střehu, prase na rožni, 
porotci a porotkyně připravení, moderátor rozehřátý, 
soutěžní vzorky vychlazené, pan Němčík a jeho kapela 
naladěná, diváci připravení, tak koštování může 
vypuknout. 
Letos se sešlo 25 soutěžních vzorků, každý byl 
podroben důkladné degustaci, a proto není divu, že se 
některým degustátorům stmívalo před očima, a někteří 
zažili i tmu… 
Naštěstí stmívání a tma neměly původ v nekvalitních 
soutěžních vzorcích, to jenom slunko zapadlo za obzor.  
Aspoň je vidět, že slivovicoví komisaři nikam 
nespěchali, vždyť degustace není práce, ale zábava. No 
a co zjistila odborná porota? Například to, že nikdo 

nepálí patoky a jedy, protože všichni žijou a vidí. A to 
taky znamená, že máme na Hostišové dobrou slivovicu. 
A kdo má nejlepší? Na 5. místě se umístil Dušan 
Vojáček, č.p. 136, 4. a 3. místo obsadilo rodinné 
komando Hořčiců - na 4.  místě Květoslav Hořčica st., 
č.p. 58 a na 3. místě Květoslav Hořčica ml., č.p. 128.   
Těsně pod vrcholem, čili na 2. místě, skončil Milan 
Šesták, č.p. 43, a na pomyslný slivovicový Olymp 
vystoupal Josef Fryštacký, č.p. 74. 
Jména a čísla domů si zapamatujte, ať víte, kde bude 
k mání o Velikonocích dobrá štamprla. 
Pokud by se některé úřady pídily po zbytcích soutěžních 
vzorků a praseti, můžeme směle prohlásit, že oboje bylo 
při společné zábavě ekologicky, kolektivně a odborně 
likvidováno do pozdních nočních hodin…a nic nezbylo. 
Tak snad se zase za rok sejdeme opět všichni, už na 13. 
ročníku Koštování slivovice. 

Radim Pospíšil
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7 Rok o. s. Horizont Hostišová  

Inzerce 

Občanskému sdružení Horizont Hostišová je rok  
 

Právě před rokem zahájilo svoji činnost o. s. Horizont 
Hostišová. O jeho činnosti jste byli docela podrobně 
informováni v Hostišovských novinách, přesto mi 
dovolte malou rekapitulaci: 
loňská Drakiáda, přednáška o přírodních krásách 
USA, besedování v Českém rozhlase Brno, čištění 
„Skaly“ v Pískách, vánoční vzpomínková akce 
„U zabitého ševca“, Dětský karneval, sečení 
chodníku k Mysločovicím (první v únoru, poslední, 
čtvrté v září), účast na pohřbu Čestmíra Šikoly, pietní 
vzpomínka na Čestmíra Šikolu v místě seskoku 
CLAY-EVA, spolupráce s holešovskými skauty při 
organizaci nočního vzpomínkového pochodu do 
Bystřice pod Hostýnem, spolupráce s místními 
obyvateli při obnovování svatých obrázků u lesních 
a polních cest v okolí Hostišové, spolupořádání 

srpnového 3. komponovaného hostišovského 
festivalu s ekologickým zaměřením. Akcí našeho 
sdružení je překvapivě mnoho, jak jsme konstatovali 
na naší schůzi dne 20. 9. 2008. Členská základna se 
od počátku nijak nerozšířila, naopak, ubylo nám 
členů, ale počet nebývá vždy důležitý. Podstatné je 
to, zda máme sílu a chuť uskutečňovat své záměry. 
Zatím to vypadá, že nám sil, chuti a také nových 
nápadů neubylo. A pokud by někdo chtěl rozšířit řady 
Horizontu a pomáhat tak zvelebovat a uchovávat 
nenápadnou krásu Hostišové a jejího okolí, bude 
mezi námi vítán. Na závěr mi ještě dovolte poděkovat 
všem členům Horizontu i všem přátelům, kteří nám 
v naší práci po celý rok pomáhali.  

Michal Mynář, předseda občanského sdružení 
Horizont Hostišová

 

 
Občanské sdružení sociálních a finančních poraden Zlínského kraje 

ve spolupráci s krajskou radou Svazu důchodců ČR informuje  
 
Finanční poradna ČR sjedná slevy pro mladé rodiny s dětmi, sociálně slabší skupiny obyvatel, pro 
seniory, pro držitele průkazů TP, ZTP a ZTP-P  
 
Sociálně finanční poradna o. s. ČR  nabízí touto cestou pro všechny klienty slevy: 
 
- na elektrickou energii ( roční vyúčtování 4 – 6 %) u vybraného dodavatele 
- na benzin a naftu v síti vybraných čerpacích stanic  
- na služby vybraného mobilního operátora (slevy 30 - 40 %), pevné linky, 
- internet, Telefónica O2 
- na zákonné a havarijní pojištění osobních aut (10 – 20 %) 
- na pojištění domácnosti a nemovitosti (slevy 10 – 20 %) 
- na dodávku plynu (od července 2008) u vybraného dodavatele 
Pro držitele průkazů TP, ZTP a ZTP-P  sjednáme slevy na pojištění za škodu způsobenou zaměstnavateli, zákonné a havarijní 
pojištění aut, pojištění domácnosti a nemovitosti u vybraných pojišťoven. 
 
V případě zájmu vezměte s sebou: 
 
- vyúčtovací fakturu za elektrickou energii a rozpis bezhotovostní platby SIPO (kopii) 
- vyúčtovací fakturu za plyn a rozpis bezhotovostní platby SIPO (kopii) 
- fakturu vašeho mobilního operátora, pevné linky, internet 
- pojistné smlouvy na domácnost, nemovitost 
- smlouvy zákonného a havarijního pojištění osobních automobilů 
- průkaz TP, ZTP, ZTP-P 
 

Neplaťte víc, než je potřeba! ! ! 
Finanční poradna o. s. ČR dále informuje: 

                   

Od 1. června 2008 lze uzavírat stavební spoření pro děti do 17 let bez vstupního poplatku. 
 

Sociální poradna ČR nabízí kontakt na bezplatné právní, sociální, daňové a psychologické služby pro všechny občany. 
 
Bližší informace: tel.: 577 432 914, mob.: 777 865 596, e-mail: financniporadna.ZL@seznam.cz 
Kontaktní místo: Krajská rada Svazu důchodců, Brandýskova 1800, ZLÍN 
Úřední den: čtvrtek 14 – 16 hod. 
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8 Rozhovor 

Te n to k r á t  s  dv o rn í  t e x t a řk ou  B áb i n e k  
 

Nedaleko místa, kde má svůj obchod 
s plastikami malý umělec, kterého jsme vám 
představili v jednom z minulých čísel našich 
novin, bydlí paní Františka Fryštacká, která je 
tu na Hostišové už celou řadu let ba desetiletí. 
A tak jako někdo plete svetry, ona splétá 
a proplétá slova a slovíčka, až jsou z nich 
hezké básničky. Neodolala jsem a přišla jsem si 
s ní popovídat.  
 
Ráda skládáte básničky nebo texty 
k písničkám a jde vám to. Kde se u vás tato 
schopnost a záliba vzala? 
 

Šlo mi to od dětství, nedělalo mi problém skládat 
veršované texty, účastnila jsem se ve škole 
soutěží v recitaci i vymýšlení vlastních textů, 
dokonce jsme kdysi publikovali i v Pionýru.    
 
Ovlivnilo vás něco v dětství v tomto směru?  
 

Určitě dědeček, zaníceně nám četl pohádky, 
napodoboval zvířata...  
 
Zdědil po vás někdo básnický talent? 
 

No asi dcera Renatka... 
 
Námětem některých básní je Hostišová - máte 
i další náměty, ke kterým se vracíte? 
 

To ani ne. Mám svoje básničky, které píšu jen tak 
pro radost nebo dřív v práci jsem skládala takové 
ty veršovánky, když měl někdo výročí. 
 
Schováváte si své básničky? 
 

Něco ano, je to spíš takové papírkování, nikdy 
jsem nepsala na počítači nebo psacím stroji, píšu 
na kousky papíru a dávám je do šuplíku. 
 
Slyšela jsem, že jste nedávno složila slova písně 
o prajzovské hrušce? 
 

To je pravda a hudbu k ní složil náš kapelník 
Mirek Hořčica. Olin Vojáček mě neustále 
nabádal, abych o ní něco napsala, ale víc jsem se 
o ní dozvěděla až loni na sjezdu rodáků, když 
díky Vítkovi Zapletalovi vyšla knížečka 
o Hostišové a tedy i o prajzovské hrušce. 
  
Jak vzniká takový text? 
 

Nápady mívám třeba v noci, ale do rána je 
zapomenu. Nejlepší je si to hned poznačit na 
lístek, jinak se to ztratí.  

Kdo bývá prvním čtenářem či kritikem nového díla? 
 

Většinou nikdo, občas Renatka, ale moc to neukazuju. 
 
Jde vám to samo, když máte „slinu“, nebo pracně 
a opakovaně upravujete text? 
 

Neumím si sednout a hned něco napsat. Když mě něco 
napadne, napíšu to a nechám uležet. Pak to trochu 
upravuju, ale ne moc. Když z toho vznikne písnička, 
Mirek Hořčica text musí upravit „do noty“. Myslím ale, 
že skládat takové texty není nic zvláštního, to tady umí 
víc ženských.  
 
Co ráda děláte? 
 

Ráda vyšívám, věnuju se vnukovi, starám se o zahradu 
a s kámoškama chodíme do knihovny a do Bábinek. Je 
nás 14 ženských a 4 chlapi. Už 5 let jsme spolu a vydržely 
jsme se nepohádat! Je to taky zásluha chlapů, kteří nás 
v případě potřeby usměrní („Roby, držte huby!“). 
 
Jak jste se daly dohromady? 
 

Když začal Milan Šesták starostovat a mělo být první 
setkání u stromu, Milenka Vojáčkova řekla z legrace na 
besedě s důchodci „poďme mu tam zazpívat koledu“... 
Tak jsme se domluvily, v pondělí se pak sešly v hospodě 
a bylo to. Mirek Hořčica byl přemluven, chlapi se 
přidávali postupně, Vašek Konečný, až když byl 
v důchodě... Je nás 18 a když dáme roky dohromady, tak 
radši ani nevím... 
 
Jak je to s vlastními písničkami, které zíváte 
v Bábinkách? 
 

Celkem zpíváme 14 písniček, jejichž slova jsem složila já. 
Jsou to písničky o Hostišové, Hostýnku, o lese, milostné, 
koledy... prostě ty, co zpíváme u kaple. Pak Vašek 
Konečný složil dva texty o písničkách a Maruška 
Kovářova taky jednu, která se jmenuje Ta naše vesnička. 
No a hudbu ke všem písničkám skládá náš kapelník Mirek 
Hořčica. 
  
Prozradíte nám poslední 
čtyřverší, které jste složila? 
 

Opatrujme si modrou planetu 
a všechno živé, co je tu 
nedejme hvězdám uhasnout 
a slunci navždy zapadnout! 
 

Dámy a pánové, dnes byla 
naším hostem paní Františka 
Fryštacká z Hostišové.  

Rozhovor vedla Dagmar 
Mynářová

 

VŠÍMÁME SI 
 

� Bábinky vystoupily 
v Mysločovicích při 
oslavách desetileté 
existence mužského 
pěveckého sboru Hlahol. 
 

� Bábinky zkouší novou 
píseň o Hostišové, 
kterou poprvé zazpívají 
na besedě s důchodci. 
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9  Stalo se v  obci Hostišová, Hostišovština  

SSEEDDMMOOUU  VVEELLMMOOCCÍÍ   BBÝÝVVÁÁ    
NNAAZZÝÝVVÁÁNN  „„ TTII SSKK““   

 

 

V čelo této velmoci se mohou směle postavit Hostišovské 
noviny. Jsou k dostání i v Jordánsku u Mrtvého moře. 
Jejich síla je v tom, že když si je vezmete do vody 
s sebou, tak i neplavci mohou tento tisk číst, aniž by jim 
hrozilo utopení. Na vlastní kůži jsem to vyzkoušel. 
Najdou se sice lidé, kteří tvrdí, že je to hustotou vody, ve 
které je 30 % soli a minerálů. Jaká pak sůl, když voda je 
hořká. Voda nikomu nechutnala, ale noviny šly z ruky do 
ruky. Trochu za pravdu jim však můžeme dát. Hlavně 
v jižní části moře je koncentrace soli taková, že je vidět 
pouhým okem. Toto zvláštní moře, které se stále 
zmenšuje, protože má málo přítokové vody, je -411 
metrů pod hladinou oceánů. 
Když už budete v Jordánsku (Hašímovském království), 
zajděte do Citadely nad hlavním městem Ammánem, 
odkud se dá přehlédnout velký kus (šedivého) města i 
s římským divadlem nebo Umájovskou mešitou. Odtud 
taky v době starého zákona vládli král David i jeho syn 
Šalamoun. Moc zeleně se v tomto království nevidí, to i 
proto, že zde mají jen 4 % orné půdy. Rozlohu má 
stejnou jako naše republika. Svoji krásu mají i skalnaté 
pouště, např. Vádí Rum. Jen vás nesmí překvapit, když 
řidič zastaví, poklekne do písku a provede svůj islámský 
modlitební obřad. Zatím si uděláte pár fotek nádherné 
přírody. 
Největším lákadlem v Jordánsku je však PETRA, takové 
staré pevnostní město ve skalách. Zde bydlelo až 20 000 
lidí, převážně Nabatijci. Před nimi tak zvaní červení lidé. 
Za jeden den se nedá všechno projít a už vůbec ne vše 
poznat. Petra je v překladu „skála“. Tímto místem vedla 
jedna trasa hedvábné stezky z Číny. 
Některá pravidla a zvyky islámu nám mohou připadat 
dost archaická, ale lidé jsou velmi příjemní. V něčem 
jsme zase my pro ně?? 

Kvido Janík 

 
Stalo se v obci Hostišová  
něco kolem roku 1976 

 

Něco pravda, něco lež, jen si, Laďo, běž, když chceš. 
 

Formule ve Vídni. Tož víte, Laďovi se taky všecko 
nepodaří. Namyslel si, milý Laďa, že pojede na jakósi 
formuli, na staré kozhuli  do Rakóska na automobilové 
závody, že pré je to formula. Než jel, tož tam napsal ke 
známým, které nikdy neviděl a ani oni jeho. V tu dobu, 
kdo chtěl jet do ciziny, musel měť pozvání a Laďa 
pozvání dostal. Inak by ho naše úřady nepustily bez toho 
štenplu. Ale co se zase nestalo, vlézla mu do toho jakási 
ta kravská nemoc, a tož zase se to odtáhlo asi dva měsíce. 
Až sám nakonec přece jel do té Vídně. Tam to šlo jakš 
takš. Průvodčí si ho nevšímal, myslel si, jakýsi ogařisko, 

jede stejně na poloviční lístek, ale na hranici celník 
říká, že kde jedete a on zase že jede s tatinkem 
a tatinek že už je napřed na druhé straně. Celník říká: 
„Tož švihé za ním, nebo tě pošlu zpátky.“ To by tak 
scházelo, když mu ale doma trvalo, než si nasháňal 
šilinků, aj ty, co už neplatily, že šak to tam někde v té 
Vídni udá v české hospodě. No milý Laďa co měl, 
utratil na pivě a šel na tu formuli, zatím co ti Tyroláci, 
co ho údajně pozvali, aniž ho znali, pásli na stráňách 
svoje kravičky a nebyli doma. 
Laďa  chodil po městě Franc Josefa, až všecko utratil. 
Ale horší cesta nazpět a v kapse ani vindry. Hlad 
a žízeň ho sužovaly. Když viděli, jak tam nějaký 
chlapec probíhá, dali mu kapesné a poslali šupem 
domů, že pré je to špion. Národní výbor to mosel 
zaplatit, když to přišlo na obec. Milý Laďa to musel 
na obci odbrigádničit a na západ nepohlédne, dívá se 
jen na východ. 
Stejně měl štěstí, že byl na západě. Odtud ho vyhodili. 
Kdyby byl na východě, už by byl v gulagu. 

Eduard Janík 
 

BYLO ZAMRAČENÉ,  
TEĎKA MÁME JASNO! 

 

Už zme se dosť přemáhali, abysme pokračovali 
v našém bohulibém činění. Negdo nás chválil, negdo 
pomlóval. Pré to bylo 100:100 jak v parlamentě. 
Dělala to agentura STEM, ale neřekli nám, gdo je 
s kém. 
Ešče nás dožral anonym, keré nám napsal: „Co od této 
chvilky řeknete nebo napíšete, može byť použitý proti 
vám.“ My sice víme, gdo to psal, šak taky dostal 
potmě po čuni, ale sténě nás to zarmótilo. 
Naščestí jak blesk z čistýho nebe nám přišel dopis od 
našeho zahraničního zpravodaja. Podle obálky zme 
typovali na RYJÓ DEŽANÉRO. Potém zme lupó 
zkómali štempl. Bylo tam ŠUM-PERK. Tak zme 
mysleli, že je to z olymijády v Číně. Jaký příjemný 
překvapení nás čekalo po otevření dopisu. Byl to 
příspěvek do naší badatelské činorodosti. Napsal nám 
hostišovské Hanzelka a Zikmund v jedném! Pan 
Kvido Janík. Z radosťó otiskujem jeho dopis. Moseli 
zme udělať úpravu v několika slovech. Ono esperanto 
néni hostišovština. Kvido, díky, ale pamatuj: Malíček 
je maléček. Už nechme keců, tady je příspěvek! 
 

Vliv hostišovščiny na 30-tiletó válku 
 

Mezi Českó Třebovó a Kozlovem, kde u Hurychů 
(dnes můzeum) pobéval Max Švabinské, stojí kopec 
Šklíbanda. Tehdá tady tábořilo švédský vojsko, kerý 
chtělo napadnóť město. Enže Českotřebovští na ně 
vletěli spíš a vojáky pobili. Ostal eném velitel, keré 
šklíbil. Nebylo to tak, že by dělal ksichty, ale nad 
svojema pobitéma žoldnéřama bečel – šklébil. Rodiči 
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nám říkávali „nešklib“ a nebo „co škébíš“. Písmák té doby byl pré 
ze Sazovic. Hanák jak poleno, šak to známe. No použil slovo 
„Šklíbanda“. Dyby to byl Hostišovják, tak by to nazval zkráceně 
„Šklebaňa“ nebo „Šklébanďa“. No, a tady je prostor na dvótédenní 
konsilium (véraz hostišovsky nepřeložitelné) ve Vysokéch Tatrách 
– našeho Spolku pro zachování hostišovščiny. Toto je třeba 
vyřešiť. Snáď s tém možem jíť aji do Štrasburku. Rád pomožu. 
Chod Evropskýho Parlamentu mám v maléčku. Kvido 

 

Zas si nekeří budó mysleť, že vás 
balamuťéme. Néni to pravdó. Origoš 
dopisa máme skované. Gdo by ho chtěl 
vidět, ať přinde zavčasu. Za rok se to 
bude těžko vyhledávať, šak to znáte 
z domu. Pro dnešek je to všecko. Ba, 
co byste ešče tak mohli chtět! SPZH 

 

3. KOMPONOVANÝ FESTIVAL 
 

V sobotu 16. 8. proběhl již 3. komponovaný hostišovský festival. 
Iniciátorem a organizátorem celého festivalu, který se tentokrát 
uskutečnil pod záštitou o. s. Horizont Hostišová, byl tradičně 
Viktor Karlík (přáteli nazývaný pan Buňka). Do velkých příprav se 
zapojilo mnoho obětavých přátel a známých, kterým bychom chtěli 
touto cestou za všechny pořadatele poděkovat. 
Situace se už v pátek zkomplikovala vydatným deštěm a zdálo se, 
že se festival vůbec neuskuteční. Dobrá nálada však nikoho 
neopustila. I přes nutné změny v programu (zrušení většiny 
projekcí a přednášek) se na hostišovském kopci rozezněl radostný 
smích dětí, prostor obarvila hudba všech zajímavých směrů a žánrů 
a u dobrého jídla a pití se sešla společnost lidí všech věkových 
kategorií z různých koutů naší republiky. Pro naše nejmenší byl 
připraven koutek, kde se všechny děti mohly výtvarně projevit 
a odnést si svá díla domů.  
I když téměř celou dobu mírně poprchalo, nálada byla přátelská 
a uvolněná. Kolem deváté hodiny večerní došlo k dramatickému 

losování cen z bohaté 
tomboly. Děkujeme všem, 
kteří do tomboly přispěli 
svými sponzorskými dary. 
Průběh příjemné, zajímavé 
a kvalitní hudební produkce, 
při níž se představily kapely 
jako Čechoróm, Senzace 
příštího léta, Ziggy Horváth 
a spol. nebo brněnské Květy, 
prozářila v sobotní noci 
fireshow nadšenců ze Vsetína. 
Druhá hodina ranní 
znamenala ukončení hudební 
produkce, čímž pořadatelé, 
i přes nemalou oběť - 
nevystoupení kapely Šufanky 
gang - dostáli slovu a dodrželi 

tak předem domluvený čas oficiálního konce 
festivalu.  
Tím ale festivalová noc neskončila. Ti, kteří 
se neodebrali do svých domovů či nešli spát 
do svých přechodných příbytků v autech 
nebo pod širým nebem, se dobře bavili až do 
brzkých ranních hodin. 
Co říci závěrem? Snad jen to, že letošní 
festival byl příjemným setkáním. 

Kamila a Martin Bednářovi,  
Petra Konečná 

 
 

 

Pozvánky 
 

 

Hostband zve na 5. hostišovské folkové 
koštování 
 Ano, přátelé, už popáté se letos setkáme na 
tradičním hostišovském festivalu. Půlkulaté 
výročí nás inspirovalo k malému ohlédnutí 
za minulými ročníky, takže jsme znovu 
pozvali ty, kteří zaujali posluchače předešlá 
léta. Pupkáči z Lipníka nad Bečvou, 
Domino z Olomouce, EpydeMye 
a Hostband se už těší na své věrné 
publikum v pátek 7. 11. 2008 v 19:30 hod. 
v sále Kulturního domu v Hostišové. Pro 
členy Hostbandu je letošní festival o to 
slavnostnější, že na něm chtějí pokřtít své 
CD. Věříme, že letošní koncert bude 
provoněn nejen skvělými písničkami, ale 
i jemnou švestkovou vůní, na kterou všichni 
muzikanti z pozvaných kapel i po letech rádi 
vzpomínají. Na pěkný večer srdečně zvou 
kamarády příjemné folkové muziky členové 
kapely Hostband.  

 
 Adventní doba se rychle blíží a jako 
každoročně se první adventní neděli 
30. listopadu 2008 setkáme u Vánočního 
stromu přátelství. Přijďte v 15.00 hodin ke 
kapličce, srdečně zve zastupitelstvo obce. 

 
 

Z babiččiny spižírny 
Odpoledne starých kuchařských receptů 
a jídel, včetně ukázek domácích zavařenin, 
likérů a jiných zajímavých pokrmů můžete 
prožít v neděli 7. prosince. Ochutnávka 
kyselého zelí bude určitě také zajímavá. 
Pořádá a srdečně zve Místní knihovna 
v Hostišové. Kdo chce předvést své recepty, 
může se přihlásit v knihovně. 

 

VŠÍMÁME SI 
 

Od 1. 10. se pohos-
tinství „U nás“ otevírá 
v pracovních dnech až 
od 17:00 h. 


